
 
Zápis ze 44. jednání valné hromady Prácheňska, z. s. p. o., 
dne 22. března 2022 od 13,00 hodin na MěÚ Horažďovice 

 
Přítomni: dle prezenční listiny – 18 starostek a starostů členských obcí. 
 

Zahájení jednání bylo provedeno přivítáním přítomných předsedou Sdružení Prácheňsko Ing. 
Michaelem Formanem, byl schválen program jednání.  
  

Program: 
Zahájení jednání předsedou Sdružení Prácheňsko 

•      Informace o činnosti MAS Pošumaví, možnosti dotací, atd. 

• Informace o činnosti Turistické oblasti Pošumaví. 

• Plán činnosti: školení účetních, zadání výroby pohlednic s pexesem, příprava a 
vydání propagační turistické brožury apod. 

• Účetní závěrka za rok 2021  

• Členské příspěvky na rok 2022 (návrh 5,- Kč/obyvatel) 
            Z toho uhradit: 
            Členský příspěvek MAS Pošumaví (2,- Kč/1 obyvatel, cca 35.000,- Kč) 
            Členský příspěvek do TO Pošumaví (72.000,- Kč) 
Návrh výše členského poplatku vychází z finančního zůstatku z roku 2021. 
Vhodné zvážit a projednat případné navýšení. 
 

•      Různé: 
- informace starosty M. Formana o připravované stavbě Domova pro seniory a další 
- úložiště radioaktivních odpadů na Horažďovicku 
- komunitní příprava sociálních služeb na Horažďovicku 
- podpora provozu sociálních lůžek v Nemocnici Horažďovice 

• Závěr 
 
Na počátku jednání vystoupil p. Fr. Kříž za odbor krizového řízení s mimořádnými 
informacemi k tématu uprchlíci z Ukrajiny před válečnými boji. 

- Informoval o nouzovém stavu v ČR a souvisejících opatřeních v rámci 
stávající situace v Plzeňském kraji a v na území ORP Horažďovice. 

- Požádal všechny přítomné starostky a starosty o součinnost při řešení 
všech vznikajících situací s uprchlíky. 

- Zdůraznil důležitost řádné evidence ukrajinských občanů v ČR. 
 
 
 

1) Informace o činnosti MAS Pošumaví 
Informace o činnosti přednesl vedoucí manažer MAS Mgr. Jindřich Haišman. Sdělil, že 
pracovníci MAS jsou připraveni na jednání a konzultace s obcemi ohledně nových možností 
získávání dotací. Je připravena nová strategie na období 2021-2027, dle provedeného šetření a 
zpracování potřeb obcí. Programy jsou k dispozici nejen obcím, ale i spolkům, živnostníkům a 
zemědělcům. 
MAP III (Místní akční plán rozvoje vzdělávání) již probíhá. Jde především o přípravu možností 
pro MŠ a ZŠ na území Prácheňska. Ale některé vzdělávací programy mají dopad i pro širší 
veřejnost. 
Přes MAS Pošumaví bylo pro obce či subjekty v obcích ze Sdružení Prácheňsko z dotací 
v období roků 2017-2021 získáno a rozděleno kolem 40 miliónů Kč.  



2) Informace o činnosti Turistické oblasti (TO) Pošumaví 
Informace o činnosti TO Pošumaví přednesli předseda TO Ing. Ivo Šašek a místopředseda 
výkonné rady Mgr. Jindřich Haišman. Činnost TO probíhá na základě dobrovolnické práce. 
Informace o statutu TO. 
Probíhá aktualizace loni vydané brožury „Útržky z Pošumaví“. Jedná se o pozvání na území TO, 
představení některých turistických míst a nabídka slevových kupónů pro návštěvníky. Podněty je 
potřeba předávat co nejdříve. 
Funguje web TO. Jsou vytvořená propagační videa, cílené brožury apod. Výroba dále pokračuje. 
Probíhají práce na: brožura Prácheňsko a brožura Dolansko či Chudenicko. 
Ing. J. Vavřička vyslovil nesouhlas s výší členského příspěvku Prácheňska na činnost TO 
Pošumaví v roce 2022. Považuje ho vysoký. 
 

3) Plán činností pro další období 
Školení účetních obcí s přednášejícím Ing. Davidem Vičarem proběhlo nyní v březnu. Členské 
obce platí poplatek za školení 400,- Kč.  
Brožura Prácheňsko pod Práchní je turistické představení, cca 50 stran. Obce jsou osloveny o 
zasílání podkladů. Dokončení musí být do konce dubna s ohledem na dotaci z Plzeňského kraje. 
 

4) Prácheňsko na Práchni – uskuteční se v květnu 2022. Termín a program dle města 
Horažďovice a obce Velké Hydčice. 

5) Účetní závěrka 2021, členské příspěvky na rok 2022 a finanční záležitosti 

Účetní uzávěrka za rok 2021 byla předložena a schválena. 
Členský příspěvek za rok 2021 zaplatily všechny obce. 
 

Návrh členského příspěvku na rok 2022 ve výši 5,- Kč/1 obyvatel byl schválen. Faktury 
budou zaslány e-mailem se splatností do 30. 5. 2022. 
Členský příspěvek 2,- Kč/1 obyvatel bude z této částky přeposlán na MAS Pošumaví jako 
členský příspěvek za Prácheňsko.  
 

K výši členského příspěvku proběhla diskuse, protože je využíván na dorovnání finanční zůstatek 
nahospodařený v minulých letech.  
 

Valná hromada schvaluje:  
-Účetní uzávěrku za rok 2021 a výsledek hospodaření, vše bez výhrad.  
Hlasování: všichni přítomní členové 18 hlasů – pro 18. 
Účetní uzávěrka bude přílohou zápisu z valné hromady. 
 

-Členský příspěvek ve Sdružení Prácheňsko na rok 2022 ve výši 5,- Kč/1 obyvatel. 
Příspěvek 2,- Kč/1 obyvatel bude z této částky přeposlán na MAS Pošumaví, členství rok 2022. 
Hlasování: všichni přítomní členové 18 hlasů – pro 17, 1 se zdržel hlasování. 
 

-Členský příspěvek v Turistické oblasti Pošumaví, z.s. ve výši 72.000 Kč na rok 2022.  
Hlasování: všichni přítomní členové 18 hlasů – pro 12, 6 se zdrželo hlasování. 
 

-Valná hromada bere na vědomí ukončení členství Ing. V. Vachušky v revizní komisi. 
 

6) Různé 
-Domov pro seniory Horažďovice: zahájení stavby pololetí 2022, provoz od druhé poloviny 2023.  
-Úložiště radioaktivních odpadů na Horažďovicku bylo direktivně rozšířeno o další čtyři obce. 
Nyní se problém týká 10 obcí, 32 sídel. V sobotu 9. 4. 2022 bude společný Den proti úložišti. 
-Komunitní plán sociálních služeb na Horažďovicku je aktuálně zpracováván a před dokončením. 
-Podpora sociálních lůžek v Nemocnici Horažďovice – je vhodné připojit se k výzvě o zaslání 
příspěvku z jednotlivých obcí. Do budoucna tuto péči převezme nový Domov pro semiory. 
 
7) Závěr 
Jednání bylo v 15.00 hodin ukončeno. A následně probíhala porada týkající se Dne proti úložišti. 
 
Předseda Prácheňska z.s.p.o. Ing. Michael Forman 
 
Ověřovatelé zápisu:  
V. Zábranský a Z. Hlaváč                                                               Zapsal: P. Klásek, 22.03.2022 
 


